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Máme nového prezidenta a nového pape-
že. Zanícené debaty v hospodě nebo na
internetu o kandidátech a budoucích kro-
cích vítěze nás mohou bavit, ale bez ohle-
du na vážnost jejich funkcí, na naše životy
nemá vliv, kdo nakonec kterou funkci ob-
sadil. Analogie s hospodskými rozbory
sportovních utkání je nasnadě. Chytráků
hodně, efekt žádný. Vždy máme možnost
radit všem kolem, co dělají špatně a jak by
to dělat měli. Brouk Pytlík je druh, kte-
rému se u nás daří.
Méně populární je aktuálně velikonoční
příměr - vzít si svůj kříž a stoupat do kop-
ce. Cestou se od moudrých brouků doz-
víte, že jdete moc pomalu nebo moc
rychle, kříž je moc malý, nebo velký, nebo
moc dřevěný. Na každé cestě a s každým
křížem ale potkáte i ty, kteří vám ho po-
mohou nést, nabídnou se sami a nežádají
nic. Není těžké dovodit, která cesta vede
k výsledkům a užitku a která jen k rostoucí
frustraci všech zúčastněných. Proč je tak
těžké si evidentně správnou volbu vybrat?
Riskujete, protože něco děláte. Kdo nic
nedělá, nic nezkazí a může stále kritizovat
z pozice toho čistého, bezchybného.
Přesto je v Kolodějích stále více těch, kteří
se nenechali otrávit brouky Pytlíky a vy-
brali si svůj kříž. Jejich kříže jsou různě
velké, cesty různě strmé a dlouhé. Kříže
mají podobu akcí a aktivit pro děti, krouž-
ků, brigád, grantových projektů, za nimiž
se skrývá mnoho práce i stresu ještě než
jsou podány a tato práce může i komplet
přijít vniveč. A práce s dětmi? Vždy to je
ta největší zodpovědnost – nikoho neztra-
tit, nezranit, neutopit...
Tyto dámy a pánové mají můj obdiv, pod-
poru a vždy otevřené dveře. Jen touto ces-
tou můžeme z Koloděj udělat lepší místo
pro život. Pokud pochopíme, že správa
věcí veřejných nepřináší jen právo do věcí
mluvit, ale také povinnost převzít spolu-
zodpovědnost a rozdělit si práci. Tím mys-
lím opravdovou práci, ne házení klacků
pod nohy.
To má podobu obstrukčního jednání, lpění
na formě a přehlížení obsahu práce, podá-
ní, stížností a udání, vesměs podepsaných
neexistujícími osobami a odeslanými
z uměle vytvořených adres. Čelíme desít-

Slovo starosty

pokračování na str. 2

Ptal jsem se předevčírem v kostele dětí, co je
nového. Byla to první neděle po volbě papeže,
tak jsem čekal, že právě tohle se od nich
„dovím“. Ale děti řekly: „Jaro“. A to ještě
jeden z tatínků napovídal a ani se nesnažil to
zamaskovat. Jasné sluníčko se dralo kostelními
okny dovnitř. Inu, proč
ne, vlastně to jde docela
dobře dohromady. Máme
jaro a papeže Františka.
Tak sláva!
Dnes se brodím s lopatou
ve sněhu a říkám si, že
jsme to s tím jarem za-
křikli. Příští týden už
budou Velikonoce a ná-
lada je doslova na bodu
mrazu. Tedy na +3°C,
abych nebyl za škaro-
hlída. A ostatně, nemá
cenu si zastírat, že Veli-
konoce taky nejsou jen
samá radost a tralala. Je
to doba, kdy si člověk má
vzpomenout, že často dě-
lá zlé věci a zanedbává ty
dobré. Připomínáme si
totiž utrpení a smrt jednoho muže, který byl
potrestán za to, že – na rozdíl od nás všech os-
tatních – nic zlého neudělal.
My se totiž se bojíme konat dobro. Vlastně
není divu. Kdo z nás nezažil nevděk a odmít-
nutí, když chtěl udělat něco pro druhé?
A kdyby to nestačilo, stačí se podívat, jak do-
padl Ježíš. Není lepší vypočítavost? Získat
dobré kontakty, před mocnými ohnout hřbet
a na slabších si vylít vztek. Chvíli se zdá, že se

Nebát se dobrého
to vyplácí. Ale daň za tenhle zdánlivý klid je
hrozivá: totiž strach. Nejen strach z trestu, až
mi na to přijdou. Mnohem horší je strach
z toho, že dobro přece jen existuje. Jak se mu
podívám do očí?
Papež František dnes nastoupil svou službu.

Jeho slova mi znějí
v uších tím jasněji, čím
víc listuji ve slovnících:
Nebojte se konat dobro
a být něžní. Tak nějak to
řekl – bohužel neumím
italsky. A ještě předtím,
když mluvil s novináři,
stačil je prohlásit za Boží
děti a řekl: „mám vás
rád“. Novináři občas
píšou o papeži, že je po-
sledním absolutním mo-
narchou v Evropě. Tomu
předešlému dávali pře-
zdívky jako „kardinál-
tank“, překrucovali jeho
slova, pochybovali, že ví,
co dělá a někteří ho rov-
nou zkoušeli namočit do
různých skandálů. Za co

chce František ty pisálky chválit? Média určitě
nemohou za všechno zlo, tím méně za to, co
způsobí křesťané a jejich duchovní. Ale aby
papež vyznával lásku novinářům? Je vidět, že
není z našeho kraje. Neví, co to je strach
z dobra.
Sníh rychle taje a ve městě prodávají hyacinty.
Koupil jsem jeden a vím, komu ho dám. Když
chceme jaro, musíme pro to něco udělat.

Zbyněk Passer

Nová školka
Projektant nyní zpracovává dokumentaci pro
sloučené územní a stavební řízení. Samotná
stavba proběhne na pozdním jaře. Objekt bude
mít sedlovou střechu, podkroví bude mít zá-
kladní stavební připravenost pro budoucí půd-
ní vestavbu. Typově jsme se snažili střechu
a její sklon, velikost a provedení oken i barev-
nosti co nejvíce sladit se stávající základní ško-
lou. Termín stavebního dokončení je v polovi-
ně srpna, pokud nedojde ke skluzům v projed-
návání povolení, nebo při realizaci.
Celkové náklady odhadujeme na 10 miliónů
Kč, přesná čísla vzejdou až z výběrového ří-
zení. Financování stále projednáváme s hlav-
ním městem, nejvýše pravděpodobné je pos-

kytnutí bezúročného úvěru, který bude splácen
prodejem pozemků. Dosud nejpodrobnější pa-
sportizaci pozemků právě dokončujeme, v ka-
tastru obce je ve správě MČ 25,5 ha v celkové
ceně přibližně 300 milionů Kč, tedy nejednalo
by se o zásadní nepoměr oproti vypůjčené
částce. Doufáme navíc, že na výstavbu a vy-
bavení školky budeme čerpat dotace i zpětně,
mj. formou odpouštění některých z ročních
splátek. Přijde mi totiž nefér, že řada větších
městských částí si – i když v lepších dobách –
financovala výstavbu školek formou dotace,
zatímco naše malá MČ si musí na stejný typ
investice vzít úvěr.
Nicméně jiná cesta letos není – kromě mož-
nosti školku nestavět a čekat, což je neúnosné
pro desítky kolodějských rodin.
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kám takových pamfletů a stojí nás to
mnoho času, který by bylo možné jinak
věnovat smysluplné práci. Neschopnost
stát si za svým a podepsat se ukazuje pra-
vou podstatu povah těchto několika stěžo-
vatelů, kteří, z nedostatku smysluplné
životní náplně léčí svoji frustraci tím, že
otravují život všem kolem sebe. Urputná
snaha paralyzovat práci úřadu, zdržovat od
práce, šířit lži a zpochybňovat výsledky
práce, je v tak viditelném protikladu s pra-
cí těch, kteří svoje kříže nesou tiše, bez pu-
blicity.
Není třeba pochybovat o výsledku střetu
těchto přístupů. Balast řečí opadne a vý-
sledky práce čeká test času.

Slovo starosty - pokračování ze str. 1

Svoz biopopelnic
V pondělí 1. dubna 2013 začíná svoz

bioodpadu a pak pokračuje každý sudý
týden až do konce listopadu.

Obnova vybavení
školní kuchyně

S MHMP vedeme jednání o dotaci, kterou
chceme po dohodě s vedení ZŠ a MŠ použít
primárně na vybavení nové MŠ a obnově části
starých, nebo kapacitně nevyhovujících pří-
strojů ve školní kuchyni.
S panem ředitelem Dolanským jsme sestavili
seznam potřebných investic ve škole dle pri-
ority. Pokud budeme s žádostí o dotaci
úspěšní, možná se dočkáme i další fáze ob-
měny vybavení učeben a dalších šatnových
skříněk.

Granty
V dubnu očekáváme výstup z grantových ří-
zení pro sport a volný čas. Nově bylo podáno
několik grantů na rozvoj zeleně v katastru Ko-
loděj a připravujeme podání grantových žá-
dostí na II. etapu dětského hřiště v Meinlinově
ulici.

Letní mateřská škola
V souladu se školským zákonem jsme s panem
ředitelem ZŠ zajistili za laskavého přispění du-
bečského starosty pana Tošila docházku pěti
žáčků kolodějské MŠ během letních prázdnin
2013. Rodiče dětí svůj zájem potvrzovali v MŠ
do konce února.

Opravy komunikací
Zima se letos nevzdává. Se sněhem jsme se
letos poprali snad lépe i levněji, přesto ale re-
zervy vidím v nedostatečném solení kopcovi-
tých úseků (U Kosinů, a části ulic Záhornická
a K Jízdárně). Reakční doba údržby byla mi-
nimální a naštěstí nebylo sněhových mnoho
kalamit. Čeho ale bylo a je mnoho, jsou vý-
tluky, výmoly a díry všeho druhu.

Finanční situace hlavního města je tristní,
nelze tak v nejbližších dvou letech počítat
s realizací projektů obnovy povrchů ulic K Jíz-
dárně, Podzámecká a realizaci nákladného

projektu v Kvasinské a okolí (též kompletní
rekonstrukce ulic).
Proto považujeme za nutné opravit aspoň ty
nejhorší úseky všech výše uvedených ulic
a nadto opravit pár problematických míst
(výjezd ze hřbitova, kanál u autobusové za-
stávky před kostelem, křižovatku Záhornic-
ké/K Panenkám).
Nabídky na opravu se už sešly, záruka za dílo
je dvouletá. Předpokladem je dubnová reali-
zace. Intenzivně jednáme o finančním krytí
těchto oprav mimo rozpočet MČ, který je na-
pjatý zejména vzhledem k běžícímu projektu
výstavby nové školky.
Dobrou zprávou je i dohoda s vedením TSK
o opravě rozbitých úseků ulic K Dubči a K Bě-
chovicím, přičemž předpokládaný termín je
také duben.

Objížďky
Těžiště prací na kanalizaci v Újezdě se pře-
souvá do vnitřních ulic. V době, kdy tyto no-
viny vyjdou, by již měla být objížďka minu-
lostí.
Příslib zvýšeného dohledu PČR, MPP i do-
pravní policie (domluvena 1-2 měření rych-
losti) zejména v úseku K Běchovicům jsem se
všemi výše uvedenými projednal, ale s vý-
sledky spokojen nejsem. Dohled nebyl dosta-
tečně intenzivní a situace v uvedeném úseku
byla nebezpečná zejména pro jezdkyně na ko-
ních, pro pěší a cyklisty, kteří se snažili přejít
v křižovatce K Běchovicům – Blatovská alej.
O svých výhradách jsem informoval ředitele
MPP i vedoucího PČR Prahy 21, odbor do-
pravy Prahy 21 i starostu Prahy 21 s tím, že
pokud by pro příště nebyl zvýšený dohled po-
licie garantován, budeme se jakýmkoliv ob-
jížďkám bránit.
Z jednání s občany vzešel konkrétní závěr za-
hájit projednávání o umístění přechodu pro
chodce v oblasti K Běchovicům – Blatovská
alej.
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Hopsa hejsa,
plavat jedem
do Brandejsa
Od začátku března jezdí
kolodějské děti na výuku

plavání. Došlo však k několika změnám. Jeli-
kož bazén Hloubětín na poslední chvíli, prak-
ticky při platbě lekcí, požadoval doprovod dětí
pedagogickým dozorem a smlouvu o zodpo-
vědnosti se školou a jelikož nebyl ochoten
udělat na lekce speciální smlouvu, hrozilo, že
se kurzy na poslední chvíli neuskuteční. Při
předběžných domluvách jsme o těchto povin-
nostech nebyli informováni a tyto požadavky
jsme nemohli splnit. Jelikož jsem celé záleži-
tosti věnovala již dost času a bylo mi líto i dětí,
které s plaváním již počítaly a těšily se, hle-
dala jsem alternativní variantu, která se nako-
nec našla. V danou dobu měli volnou kapacitu
v bazénu Sportcentrum Brandýs nad Labem
a zajistili nám odbornou výuku svými lektory.
Je to sice o několik kilometrů dále (časově to
vychází téměř stejně), ale máme pronajatý celý
bazén jen pro naši skupinu (v Hloubětíně pla-
valo i 70 dětí najednou), jezdíme tam malým
mikrobusem každou středu ve 14 hod a dětem
se 60 minut věnují 2 lektoři. V 17 hod jsme
zase zpět u školy. Dle mého názoru je toto pla-
vání celkově srovnatelné s Hloubětínem, ba
i v něčem lepší. Jde hlavně o individuální pří-
stup lektorů, kteří jsou s dětmi ve vodě, po-
máhají jim tak lépe překonávat strach z vody.
Věřím, že po absolovování těchto lekcí se pla-
vat naučí snad všichni, jelikož pokrok, který
děti dělají, je po každé lekci opravdu znatelný.
Tak jenom doufám, že zbytek lekcí bude pro-
bíhat tak hladce jako doposud, všichni zúčast-
nění budou spokojení a nikomu se nic nestane.
Ještě jednou děkuji jménem dětí za poskytnu-
tou dotaci, bez níž by cena kurzů byla pro vět-
šinu rodičů neúnosná.
Pokud by chtěl ještě někdo s námi jet někdy
plavat, může. Téměř vždy někdo z přihláše-
ných dětí chybí a máme volno v autobuse,
v bazénu nemají s náhradníky problém, tak ať
se nám přihlásí, budeme jenom rádi, že se
vzniklé místo zaplní.
Rozpočet kurzů na 10 lekcí:
pronájem bazénu 12 500 Kč,
doprava tam a zpět 19 500 Kč,
doprovod dětí 2 osoby 6000 Kč
Dotace od městské části na dopravu celkem
15 000 Kč, tedy 1000 Kč na dítě
15 přihlášených dětí / cena na dítě po odečtení
příspěvku 1510 Kč
(Celá dokumentace včetně účetnictví bude po
skončení lekcí uložena na úřadě a přiložena k
žádosti o příspěvek.)

Ing. Lada Husová

Městská část Praha - Koloděje je dalším městem, které připravuje e-Aukce pro své
občany.
Za posledních pár let se ceny energií neustále zvyšují. A proto se pražská Městská
část Koloděje rozhodla jít podobným směrem, jako některá další města a obce,
a poskytnout svým občanům možnost zapojit se do elektronické aukce na doda-
vatele energií.
„Jako první v České republice přišlo s touto službou pro občany město Říčany letos
v lednu. Lidé v podstatě nemají jinou možnost, jak výrazněji snížit ceny energií.
Proto jsme se rozhodli elektronickou aukci zajistit,“ uvedl starosta Koloděj Zbyněk
Passer.

Jedná se v podstatě o elektronickou
dražbu, ve které dodavatelé přes inter-
net snižují své nabídky a snaží se tak zís-
kat zakázku a klienta. Výhodou tohoto
způsobu nakupování je průhlednost ce-
lého průběhu nákupu a navíc fakt, že
dodavatelé o svého klienta férově sou-
těží.
„Síla každého klienta je v tom, jak velký
objem zakázky dodavatelům na trhu na-
bízí. Čím větší je poptávka, tím lepší ceny
samozřejmě mohou dodavatelé nabíd-
nout,“ uvedl Vítězslav Grygar, ředitel
společnosti eCENTRE, která aukci na do-
davatele v Kolodějích bude zajišt́ovat.
Přihlásit se mohou jednotlivé domác-
nosti i bytová sdružení. Pořádající firma
pak všechny sdruží, stanoví přesné pod-
mínky, které musejí dodavatelé dodržet,
a osloví všechny dodavatele energií na
trhu, aby o „balík“ domácností soutěžili
v on-line elektronické aukci.
Pro lidi je tato služba úplně ZDARMA.
Pořadatelské firmě neplatí za zprostřed-
kování e-Aukce nic ani město. Aukční
poplatek zaplatí firmě po ukončení auk-
ce dodavatel, který e-aukci vyhraje.

Chtějí-li se občané do e-aukce na ener-
gie zapojit, je třeba:
- aby podepsali smlouvu s pořadatel-

skou firmou eCENTRE. Tato smlouva je
bezúplatná a definuje práva a povin
nosti obou stran.

- aby pořadatelské firmě předali pouze
kopii smlouvy se stávajícím dodavate-

lem elektřiny, či zemního plynu, včetně
všech případných dodatků, dále kopii
ročního vyúčtování energií a sdělení,
jakou formou budou za energie do

e-aukce na energie pro občany koloděj
tisková zpráva – 27. 3. 2013

davateli platit. Nic víc není třeba.

Veškeré dotazy občanům zodpoví Ing.
Petr Dobeš, který bude zajišt́ovat sběr
podkladů od občanů, a to na Kontakt-
ním místě na Úřadě MČ Praha 9-Kolo-
děje.

Stručné informace:
Chtějí-li se občané zapojit do e-Aukce, je
třeba:
- Uzavřít smlouvu s pořadatelskou spo-

lečností eCENTRE, a.s.
- Přinést kopii smlouvy se stávajícím do-

davatelem elektřiny / zemního plynu
- Přinést kopii ročního vyúčtování ener-

gií
- Sdělit jak budou dodavateli za energie

platit (SIPO č. …, inkasem z účtu č. …)
- Upozorňujeme, že podklady není mož-

né zasílat e-mailem. Veškeré podklady
je nutné předat v tištěné podobě, tedy
osobně na Kontaktním místě, nebo
zaslat poštou na adresu:

eCENTRE, a.s.
Ing. Petr Dobeš

Nemocniční 987/12
702 00 Ostrava

Kontaktní místo bude otevřeno:
na Úřadě Městské části Praha - Koloděje,
- po. 22 .4., st. 24.4.,
- po. 29.4.,
- po. 13.5., st. 15.5.
- po. 20.5., st. 22.5.
- v uvedených dnech od 9:00 hodin do

17:00 hodin

Kontakt na zástupce společnosti
eCENTRE, a.s.:

Ing. Petr Dobeš, T: 731 614 095

Vážení spoluobčané, chci Vás informovat,
že na základě žádosti některých rodičů dětí
zdejší ZŠ bude od dubna v prostorách školy probíhat společné kreslení
a malování dětí a rodičů pod názvem „MALUJEME SPOLU“. Malo-
vání bude probíhat vždy první pondělí v měsíci od 18 hodin. Udělejte
si na chvíli čas pro sebe a pro své děti, zrelaxujte, zapomeňte na pra-
covní problémy a povinnosti. Ponořte se společně se svými dětmi do
tvůrčí práce a vytvořte si vlastní originály. Odhoďte předsudky, že právě
vy malovat neumíte (o tom Vás ráda přesvědčím a klidně se s Vámi
vsadím, že i ve Vás je skrytý talent). Malovat budeme různými techni-

kami, barvami, tužkou, postupně procvičíme
základy kresby a malby od jednoduššího až po

složitější, nikdo se nemusí ničeho obávat. Je to určeno pro všechny vě-
kové kategorie, zapojit se mohou děti, jejich sourozenci, rodiče či pra-
rodiče. Do konce pololetí budou 3 lekce (2. dubna, 6. května, 3. června,
v případě zájmu je možné malovat i v úterý).
Věřím, že společné kreslení bude Všem k radosti a k prospěchu a že
při něm prožijeme hezké chvíle. Pokud se chcete připojit, jste vítáni.
Informace tel: 732328084, malujemespolu@seznam.cz).

Ing. Lada Husová

Společné malování
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Adopce na dálku
Již od roku 2003 má naše škola adoptova-
ného chlapce z Indie a protože čas letí, je
mu už 20 let, navštěvuje vyšší odbornou
školu a daří se mu dobře. Věříme, že s naší
pomocí úspěšně dostuduje.
Přikládáme překlad jeho posledního dopisu.

prosinec 2012

Moje drahá ZŠ Koloděje
Vzpomínám na vás v toto slavnostní ob-

dobí, kdy se blíží vánoce. Já i moje rodina
využíváme této příležitosti popřát vám
i vašim rodinám šťastné vánoce a úspěšný
nový rok 2013.

V pátém semestru začíná zkouškové ob-
dobí, které končí 14. prosince. Před zkouš-
kovým obdobím jsem byl jeden týden na
poznávacím průmyslovém výletu. Společně
se 44 studenty a dvěma učiteli jsme navští-
vili IVS automobilovou společnost. Poznal
jsem, jak se vyrábí automobily, jak budou
vypadat modely pro příští rok, plány spo-
lečnosti do budoucna a jejich obraty. Na
tomto výletě jsem získal úžasné zkušenosti
a mnoho jsem se toho naučil.

Ohledně našeho počasí, v červnu a čer-
venci monzunové deště nepřišly. U nás
jsme měli silný déšť v srpnu, ale na mnoha
místech naší země pršelo velmi málo. Díky
tomu byla i malá úroda.

Dharma Jyothi Social Centre mi dalo
vašim jménem krásné oblečení a vánoční
dárek. Mockrát děkuji a s láskou končím
svůj dopis.

Lathish

Omlouváme se za časový skluz, to se někdy
při překladu dopisu stává. Další zprávy
a vysvědčení očekáváme někdy v průběhu
našich letních prázdnin.
Připomínáme, že kdo by chtěl přispět na na-
šeho chlapce v Indii, může svůj dar předat
pí Lacinové do školní družiny, ona už zařídí
vše potřebné. DĚKUJEME

Moudrá krásná dáma
říká se, že každá žena je krásná. O tom, že
krása něco stojí, obzvláště se stoupajícím vě-
kem, není vhodné hovořit… Já si to ale mohu
dovolit, protože hovořím o škole. Ta je také
rodu ženského a udržet ji krásnou, v souladu
se současnými pedagogickými trendy, něco
stojí. Nechci hovořit o make-upu, i když
o údržbě a zateplení fasády, s panem starostou
jednám, ale o její vnitřní kráse. A řekněte,
především pánové, potkat ženu krásnou a ještě
vnitřně krásnou – moudrou, to je kombinace
více než vražedná. A jak jsme na tom s vnitřní
krásou naší školy? Tou nejdůležitější částí,
tvořící úspěch každé školy, je pedagogický
sbor. Myslím, že v současných letech se poda-
řilo poskládat velmi kvalitní tým. Děkuji všem
svým kolegyním a to, že jste super, ode mne
slýcháte, avšak, nejlepším a především objek-
tivním oceněním jsou pochvalná slova z řad
rodičovské veřejnosti. I sebelepší učitel by měl
ale práci ztíženou, pokud by vyučoval v prázd-
né učebně. O zakoupení nových lavic do před-
poslední nově nevybavené třídy, jsem Vás
informoval v minulých KN. Radost mám
i z toho, že vyučující velmi rychle zapojili do
své výuky i dataprojektory, které už máme ve
všech třídách. Aby však využití této pomůcky
bylo stoprocentní, musí děti i dobře slyšet to,
co jim pedagog promítá. A služební notebooky
takový výkon nemají. Proto se v každé třídě
objevily nové reproduktory. Nedílnou součástí
matematiky je geometrie. Kdo z vás, vážení
čtenáři, jste měli možnost rýsovat na školní ta-
buli pomocí tabulových rýsovacích potřeb,
dobře víte, jak je to náročné. Obzvlášť, máte-
li k dispozici dřevěná kružítka a pravítka, která
pamatují minimálně tři prezidenty naší repu-
bliky, se všemi jejich funkčními obdobími. To
vše se změnilo a vedle tabulí jsou namonto-
vány plastové držáky, ve kterých jsou upev-
něny kružítko, úhloměr, tři různá pravítka
a ukazovátko – viz. obrázek. Připočítáme-li
k tomu zakoupení dvou map – zemských po-
lokoulí a Evropy a sady velkých pastelek do
školní družiny, dostaneme se jen u těchto třech

objednávek na cenu přes dvacet tisíc korun.
Věrni heslu: „Každá koruna dobrá…“, máme
objednán tradiční kontejner na sběr starého pa-
píru. Ve dnech 5. – 12. dubna tak opět balíčky
papíru „narvou“ kovový kontejner až po strop
a na naše školní konto přistane opět cca pět
tisíc korun. Nebýt takovýchto aktivit a pro-
nájmu tělocvičny, těžko bychom mohli naši
stárnoucí dámu udržovat ve formě, v jaké ak-
tuálně je. Nesmím opomenout i několik ro-
dičů, kteří nám nezanedbatelnými sumami
peněz pomáhají. Děkujeme, takovéto občasné
„botoxové“ injekce udržují tvář školy mladi-
stvou a hezkou.

Článek pro počítačové
nadšence
Každý z nás chce mít své „písíčko“ nadupané
hardwarově i softwarově. Ano, ano, už brzdím,
Kolodějské noviny čtou i normální lidé… Ale
i většina z vás, vážení čtenáři, má doma počí-
tač a musíte se o něj alespoň trošku starat, aby
Vám fungoval. My máme v počítačové učebně
23 počítačů. Jsou samostatné (nepoužíváme
server) a všechny jsou připojeny přes WI-FI
k internetu. Internet máme rozveden i do všech
kmenových učeben. Denně se na nich vystřídá
minimálně šedesátka šikulů, kteří i přes zákaz
umí přejmenovat či odstranit ikony, vymazat
soubory a programy (především výukové)
a sledováním internetových stránek či her na-
hnat do počítačů dost „trojských koní“. I přes
tyto „škůdce“, jejichž diverzi musím pravi-
delně odstraňovat, se můžeme pochlubit, že
máme počítače na velmi slušné úrovni. Třetinu
počítačů pohání operační systém Windows 7,
zbytek nestárnoucí XP-čka. Děti se učí praco-
vat s OFFICE 2010. V současné době vychá-
zejí i v české verzi OFFICE 2013. I na ně
máme již zakoupen update. Jejich uživatelské
rozhraní je ale natolik odlišné, že asi ještě ně-
jaký čas zůstaneme u „dva desítek“. Z vyřa-
zených počítačů využíváme i kompatibilní
součástky, takže především operačními pa-
měťmi zvyšujeme výkon počítačů a výjimkou
nejsou ani počítače s dvěma harddisky.
Dobrý zdravotní stav naší počítačové učebny
nám posloužil i k zvládnutí Logické olym-
piády, pořádané společnostní Mensa, a celo-
plošného testování znalostí žáků 5. a 9. roč-
níků. Česká školní inspekce po loňském zku-
šebním testování spouští i letos druhý ročník
tohoto zjišťování. Testují se všichni žáci všech
škol na území republiky z českého, anglického
jazyka a matematiky. Držte našim páťákům
palce, vloni jsme se umístili velmi dobře…
Podmínkou fungování ale je, mít nainstalo-
vaný program, pod kterým testy pracují.
A tady byl opět problém, protože od minulého
testování jsme v počítačové učebně vyměnili
polovinu počítačů, takže do každého musel být
program znovu nainstalován…
A tak při hodinách a hodinách, strávených
v počítačové učebně, jen tiše závidím velkým
školám a především firmám, které na toto mají
své velmi dobře placené„ajťáky“…

Perličky ze školy

FK Újezd nad lesy
pořádá nábor nových
fotbalistů do všech věko-
vých kategorií. Fotbalová

školička pro fotbalisty již od 4 let.
Kontakty na jednotlivé trenéry

naleznete na internetových stránkách:

www.fkujezd.cz

nebo můžete kontaktovat šéftrenéra
mládeže či trenérku fotbalové školičky

Křelina Petr Křelinová Lucie
603 308 573 775 928 062
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Pomalu a jistě se blížíme
k datu prvního jarního

mistrovského utkání. Tímto dnem je 6. duben
2013. První jarní mistrovské utkání odehra-
jeme na nedalekém hřišti v Klánovicích
a to přesně od 16:30 hod. Další naše působení
najdete na níže uvedené tabulce.
Máme natrénováno! (to se ještě uvidí)
S tímto heslem jdeme do jarní části naší „ligy“.
Zimní příprava našeho mužstva se odehrávala
na několika bojištích. Tréninky probíhaly jak
v hale v Běchovicích tak i v sokolovně v Ko-
lodějích. Zde bychom chtěli poděkovat TJ Sla-
voji za podporu a nalezení vhodného termínu
pro naše zimní tréninky. K tomu jsme přidávali
pár výběhů do blízkého okolí pro zlepšení kon-
dičky. Tak uvidíme, co v nás je. Bohužel jsme

FK SLAVOJ KOLODĚJE – JARO 2013
A5B – III. třída – skupina B

Kolo Zápas Datum Hod. Domácí Hosté Hřiště

10. kolo A5B1004 06. 04. 16:30 Klánovice B FK Koloděje Klánovice
11. kolo A5B1103 14. 04. 16:30 FK Koloděje Praga B Běchovice
12. kolo A5B1203 21. 04. 17:00 Nusle B FK Koloděje Nusle T.
13. kolo A5B1304 28. 04. 17:00 FK Koloděje Slavia Malešice B Běchovice
14. kolo A5B1402 05. 05. 17:00 Dolní Počernice C FK Koloděje D. Počernice
15. kolo A5B1505 12. 05. 17:00 FK Koloděje Záběhlice Běchovice
16. kolo A5B1601 19. 05. 17:00 Hrdlořezy FK Koloděje Hrdlořezy
17. kolo A5B1705 26. 05. 17:00 Šeberov B FK Koloděje Šeberov
18. kolo A5B1802 01. 06. 17:00 FK Koloděje Chodov B Běchovice

Kolodějský fotbal se chystá
na jarní část

fotbalové III.B. třídy
se neposunuli dál v možnosti trénovat a přede-
vším hrát tam, kam kolodějský fotbal patří a to
je na hřišti v KOLODĚJÍCH. Proto budeme
nadále naše „domácí“ zápasy hrát v azylu na
hřišti v Běchovicích. A nejen zápasy, ale i tré-
ninky budou probíhat na tomto hřišti. Zde jsme
totiž dostali odpovídající zázemí. Zde jsme
našli vše, co potřebujeme (sice za úplatu, ale
našli) pro naši přípravu na mistrovská utkání.
Jsou zde takové věci, jako jsou „šatny, sprchy,
toalety atd.“ Hlavně co jsme našli je pocit, že
nikoho neobtěžujeme! Věříme, že spolupráce
s hráči Běchovic bude ku prospěchu obou
mužstev.
Komu není fotbal v Kolodějích lhostejný, tak
nás může podpořit.
Kde a kdy nás můžete vidět a hlavně podpořit

TJ Slavoj Koloděje
pracuje pro budoucnost
Milí spoluobčané,
dovolte, abych vás seznámil s několika novin-
kami z „kuchyně“ naší tělovýchovné jednoty
TJ Slavoj Koloděje, takto nejvýznamnějšího
zástupce volnočasových a sportovních aktivit
v naší městské části.
Víte mimochodem, že k dnešku registrujeme
nejméně osmdesát aktivních členů, z velké
části dětí a mládeže? A že naše sportovní zaří-
zení slouží dalším desítkám, sice neregistro-
vaných, ale i tak vítaných sportovců?
Že kromě tradičních sportů jako je fotbal, vo-
lejbal, tenis se velmi rozvíjí oddíl badmintonu,
cvičení žen a nohejbalu? Že už tradičně pro-
vozujeme tenisovou školu a školku pro nej-
menší?
Loni v listopadu jsme podali společný grant na
úpravu šaten na fotbalovém hřišti, tak, aby naši
fotbalisté, také potom, co budou, věřím úspěš-
ně, uzavřena všechna soudní jednání, měli
konečně důstojné prostředí pro svou zálibu
a dobře reprezentovali naše Koloděje.
Další součástí souhrnné žádosti na Magistrát
Hlavního města Prahy je také požadavek na
modernizaci a úpravu školního hřiště. Kolo-
dějské děti si moderní sportoviště určitě za-
slouží. Kromě nich bude hřiště sloužit
i členům TJ a SK, v hodinách, kdy ho školní
mládež nebude využívat. Konečně, poslední
částí společné žádosti o grant je požadavek na
kompletní rekonstrukci tenisových kurtů
u naší sokolovny. Všichni velmi netrpělivě če-
káme na vyjádření Magistrátu, mělo by, dou-
fejme, být jasno každým dnem.
Kromě toho jsme se v loňském roce rozhodli,
že z vlastních zdrojů dostavíme nové prostory
v naší sokolovně. Nejspíš jste zaznamenali, že
stavební „ruch“ už končí, blížíme se dokon-
čení a kolaudaci. V současné době hledáme ten
nejlepší záměr, jak nové prostory využít. Na-
bízí se několik řešení a námětů – seniorský
klub, klub pro členy TJ (což se vzájemně ne-
vylučuje), atd. V tomto směru spolupracujeme
úzce s vedením úřadu a věříme, že konečné
rozhodnutí přijde brzy.
Dovolte na závěr Vás všechny pozvat na bri-
gádu. Jako tradičně, tentokrát 20. dubna od
10:00 zveme všechny dobrovolníky na jarní
úpravu tenisových kurtů (protože v případě
úspěšného přijetí naší žádosti Magistrátem
HMP budeme moci s rekonstrukcí začít až na
podzim t.r.), ale nejenom – chceme také upra-
vit okolí naší sokolovny, po letošní tuhé zimě
to bude dost práce a také vnitřní prostory so-
kolovny, koneckonců si to po úspěšné a frek-
ventované zimní sezoně zaslouží.
Každý je vítaný, každá pomocná ruka je po-
třebná, členů i nečlenů, občerstvení a dobrá ná-
lada bude zajištěno, doufejme, že vyjde
i počasí. Těším se nashledanou.

Ladislav Novák
Člen výboru TJ Slavoj Koloděje

a předseda jeho tenisového oddílu

Nabízíme krmiva
pro Vaše pejsky a kočičky

Máme krmiva za nejlepší ceny těchto značek:
- Pro Plan,
- Brit,
- Kitekat,
- Whiskas,
- Royal Canin,

- Pedigree,
- Friskies,
- Bosch,
- Eukanuba,
- Grand Vital

a mnoho dalších

- Velký sortiment doplňků: vodítka, pelíšky,
obojky, hračky, misky, doplňky stravy atd.

Zboží si objednáte z pohodlí svého domova, dodáme rychle
až k Vám domů.
Rozvážíme do Koloděj a okolí zdarma !!!
Navštivte náš internetový obchod www.petkrmivo.cz

tel: + 420 724 828 948,
E-mail: petkrmivo@petkrmivo.cz



strana 6 KOLODĚJSKÉ NOVINY

Újezd nad Lesy a Klánovice žily golfem
už před mnoha desítkami let, myšleno
sportovně i společensky. Klánovice pat-
řily mezi 5 českých hřišť, která nabízela
podmínky pro tuto starobylou hru.
Přesto je český golf „v plenkách“, neboť
sportovní počátky golfu sahají do 16.
století, kdy na území Skotska vznikaly
první golfové společnosti gentlemanů.
Klánovice žily golfem také v době vel-
mi nedávné, bohužel v ne příliš dobrém
světle pro golf… V jistém smyslu ale
měly tyto události svůj přínos - v lednu
roku 2012 byla založena Golfová spo-
lečnost Újezd nad Lesy - Klánovice o.s.
a od samého počátku měla jasný cíl:
vracet golfu jeho historické, sportovní
a společenské hodnoty. Nejen ve vztahu
k našemu regionu, ale i mezi českou
golfovou a negolfovou veřejností.
GSUK je členem České golfové fede-
race a sdružuje aktuálně 53 členy všech
věkových kategorií. Není to mnoho, ale
i přesto má GSUK za sebou bohatou
sportovní a společenskou činnost, kte-
rou sportovně i společensky reprezen-
tuje region Újezdu nad Lesy a Klánovic
nejlépe, jak může.
Součástí života GSUK jsou totiž chari-
tativní projekty. V roce 2012 podpořili
členové sdružení například Pestrou spo-
lečnost, která připravuje asistenční a vo-
dicí pejsky pro naše handicapované
spoluobčany. Jedna z akcí GSUK byla
věnována zemětřesením postiženému
severoitalskému městu Ferrara, které,
k překvapení členů GSUK, zaslalo ob-
ratem osobní děkovný dopis starosty
města!
Sezóna GSUK 2013 přinese celkové fi-
nanční prostředky v řádu desítek tisíc
korun. Kromě Pestré společnosti, také
například Centru Paraple, Domovu pro
seniory Sue Ryder a Dětskému domovu
Radost. O golfu se často hovoří jako
o sportu, ve kterém se „točí velké pe-
níze“. Pokud jsou ale golfové hole ve
„správných rukách“, může golf pomá-
hat potřebným.
Členská základna je tvořena samoz-
řejmě především občany obcí Újezd nad
Lesy a Klánovice, ale také Koloděj,
Květnice, Dubče nebo Zelenče, tedy
„našeho regionu“. Věkový průměr je
kolem 50 let, ale mezi členy GSUK naj-
dete také „náctileté juniory“ nebo členy
starší 70ti let. To jen dokazuje, že golf
je opravdu sportem všech generací.
GSUK je sdružení otevřené každému,
kdo uznává hodnoty jako fair-play,
smysl pro pravidla hry a není mu lhos-
tejný osud potřebných.
Pokud se o GSUK chcete dozvědět více,
hledejte na stránkách www.gsuk.cz.

Aleš Machalíček, Bc.
Prezident GSUK

Golf dokáže pomáhat
potřebným
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Nové
knihy

v knihovně
Beletrie:
P. Šabach: Království za story
P. Carter: Oltář z kostí
R. Goolrick: Oddaná manželka
C. Hofmannová: Afrika, má láska
M. Edwards. Jak zabít Kupida
N. Robertsová: Nebezpečné útočiště
J. Theorin. Zkamenělá krev
D. Nichols. Otázka za deset
L. Pecháček: Hořká čokoláda
A. Larssonová: Než pomine tvůj hněv
H. Murakami: 1Q84 Kniha 1 a 2
V. Vondruška: Osmanský tábor
J. Deaver: Tvůj stín
D. J. Žák: Návrat krále Šumavy
R. Lyndon: Cesta sněžných ptáků
D. Dán: Mucholapka

Dětské a pro mládež:
M. Drijverová: Nezbedníci
E. Horáková: Svět hraček a her
Z. Miler: Krtek a jeho svět
M. Scott: Kněžka
F. Simonová: Pomsta darebáka Davida
Z. Pospíšilová: Vánoční pohádky
L. Špaček: Dědečku, vyprávěj

Na čtenáře se těší
Hana Videtičová,

knihovnice

Recitál Tomáše Černého,
aneb eso tenorové scény v Újezdě nad Lesy
29. 4. 2013, pondělí od 19:00, divadelní sál Masarykovy ZŠ, Polesná 1690, Praha 9

Dále učinkují:
Aneta Černá - soprán, Václav Loskot - klavírní doprovod
Tomáš Černý patří k současné špičce české te-
norové scény. Je stálým hostem Státní opery
Praha i Národního divadla. Krom toho je žá-
daným hostem i na zahraničních scénách, zej-
ména v rolích české opery. V posledních letech
se ale prosazuje i ve stěžejních rolích italského
belcantového repertoáru.
V minulosti zazářil nejen jako Tamino v Kouzel-
né flétně, Ferrando v Così fan tutte, ale přede-
vším jako Don Ottavio v Donu Giovannim
letní scény staggiony Opery Mozart. Za tuto
roli si vysloužil obdivné kritiky i na němec-
kých scénách.
Postupně rozšířil repertoár o Alfrédova z Ver-
diho La Traviaty, vévodu Mantovského z Ri-
goletta a Pinkertona z Pucciniho Madame
Butterfly.
V roce 2000 jaksepatří obnovil slávu jména
„Černý“ na prknech Hudebního divadla v Kar-
líně. Za roli prince Su Čonga v Lehárově Zemi
úsměvů, kterou zde v 60. letech mistrně zpíval
jeho otec, získal cenu Thálie a za stěžejní árii
Své srdce tobě dám sklidil na premiéře obrov-
ský aplaus.
Od roku 2002 přibyl do repertoáru Smetanův
Jeník z Prodané nevěsty a Laca Klemeň z Ja-
náčkovy Její pastorkyně, za kterou byl v roce
2005 podruhé nominován na Cenu Thálie.
V témže roce získal „Libušku“ festivalu Opera
2005, cenu udělovanou za nejlepší pěvecký vý-
kon porotou emeritních pěvců pražského ND.
Po ještě lyrickém Rodolfovi z Pucciniho Bo-
hémy přišel v roce 2010 dlouho očekávaný,
úspěšný debut v dramatické roli Cavara-
dossiho z Tosky.
Potřetí byl nominován na Cenu Thálie za Dona
Josého z Bizetovy Carmen.
Další, pozoruhodně naplněnou pěvecko-herec-
kou výzvou italské opery je Hrabě Loris Ipa-
noff z Giordanovy Fedory, v repertoáru zatím
nejdramatičtější role, kterou rovněž vytvořil ve
spolupráci s ostravskou operou a poprvé se
setká s tvorbou anglického skladatele Edwarda
Edgara s jeho oratoriem Sen Gerontův, který
zazní 12. května na festivalu Dresdner Musik-
festspiele.
Je vyhledávaným interpretem české kantátové
a oratorní tvorby - ať už jsou to Dvořákovy
Svatební košile (v Tonhalle Orchester v Cury-
chu), Stabat Mater (Royal Liverpool Philhar-
monic Orchestra), Svatá Ludmila (Smetanova
Litomyšl) a Requiem (Rheingau Musik Festi-
val) aj. V roce 2011 zpíval v koncertním pro-
vedení Introduction to Mystery z opery Moby
Dick polského skladatele Eugeniusze Knapika
v Katovicích.
Pro Český rozhlas natočil např. 3 árie Dalibora
spolu s dalšími áriemi z českých oper.
V roce 2012 dostal pozvání z basilejského di-
vadla, kterému německý měsíčník Opernwelt
udělil hned dva roky po sobě titul Operní dům
roku (2009 a 2010) a za roli rytíře Rinalda

v Dvořákově Armidě na scéně Národního di-
vadla moravsko-slezského byl počtvrté nomi-
nován na cenu Thálie.
Od 7. března 2013 má za sebou další úspěšný
a hvězdný milník, nejrozsáhlejší roli své ka-
riéry, Wagnerova Lohengrina.
Na otázku Co všechno obětuje poznání a pro-
fesnímu posunu odpovídá s úsměvem: „Celý
svůj život!“
Mezi jeho koníčky patří sci-fi, poslech symfo-
nické hudby, duchovní literatura, moře a lyžo-
vání.
Na závěr malý přehled některých míst vrchol-
ného účinkování z posledních let:
Švýcarsko 2012, 2010 -Theater Basel a Opern-
haus Zürich
Itálie 2011, 2008 - koncerty v Auditorium di
Milano a na Milano Musica Festival
Japonsko 2007, 2011 - turné a získané prestižní
japonské ocenění Tokusen (Exkluzivní dopo-
ručení) pro CD A. Dvořák: Requiem, na kte-
rém zpívá i s dalšími českými sólisty
Německo 2007, 2008, 2009 - Guttenberg Her-
renchiemsee Festspiele, Komische Oper Ber-
lin a Staatsoper Stuttgart
Holandsko 2009 - koncerty v Rotterdamu
a Eindhovenu
Francie 2009 - přenos vystoupení na hudebně
odborné Mezzo TV
Maďarsko 2007, 2009 - Budapešťský jarní fes-
tival a zahajovací koncert Dvořákovského ma-
ratónu v síni Bély Bartóka
Anglie 2007 - Worchester Cathedral
Slovensko 2007 - ND Bratislava
Výčet aktivit není úplný, Tomáš se představil
posluchačům například ještě ve Španělsku
a nejdále byl až v Palacio de Bellas Artes
v Mexico City, v Mexiku.

Na recitálu zazní například árie prince z Ru-
salky „Vidino divná, přesladká“ od A. Dvořá-
ka, Pucciniho „E lucevan le stelle“ z opery
Tosca atd. Zbytek už budiž překvapením,
stejně jako duet manželů Černých. Celou svá-
teční atmosféru obohatí i jeden z nejlepších do-
mácích korepetitorů. Že koncert v Újezdě
nebere nikdo na lehkou váhu, dokládá i to, že
pouze na toto vystoupení bude přivezeno kon-
certní klavírní křídlo. Během hudební pro-
dukce bude vstup do sálu uzavřen, buďte tedy
dochvilní, nebo počkejte vždy na pauzu s po-
tleskem. Předprodej jednotného vstupného se
slevou pro seniory (od roku narození 1948 –
nutno prokázat při vstupu buď OP, nebo
pasem) bude v Újezdě n L. v Chovatelských
potřebách na sídlišti Rohožník u Alberta,
v cukrárně U Berušky vedle Úřadu MČ P-21
Újezd n L. a v květinářství Jasmín na Blatově
vedle Penny marketu, nebo dle domluvy na tel.
čísle 602 270 253. Základní cena je 370,-, pro
seniory 290,-. Přeji hezký zážitek.

Petr Duchek
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ZAHRADNÍ ALUMINIOVÝ SKLENÍK
ss    ookknnyy    zz    kkoommůůrrkkoovvééhhoo    PPCC    aa    ssee    zzáákkllaaddoovvýýmm    rráámmeemm

Základový rám – vyroben z 0,7 mm galvanizovaného ocelového plechu s komaxitovou 
antikorozní ochranou, vybaven zemnícími kotvami – není nutná montáž na zpevněnou plochu!
Rozměry: délka 3196 mm, šířka 1950 mm, výška stěny: 1245 mm, výška střechy 1950 mm

Jednokřídlé posuvné dveře. Konstrukce vyrobena z profilů z hliníkové slitiny.

Cena: 8 490 Kč vč. DPH, bez montáže
Dovoz Praha Východ zdarma. Dodání ihned po objednání

Tel: 603 415 703


